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Onderwerp Urgente verbeteringen gefinancierde rechtsbijstand 

Geachte heer/mevrouw, 

In reactie op uw brief van 27 januari jl. bericht ik u als volgt. 

In uw brief verzoekt u om aanpassingen van een aantal punttarieven en 
vergoedingen binnen het stelsel van gesubsidieerde rechtsbijstand. Het 
merendeel van uw verzoeken is gebaseerd op het rapport van de Commissie Van 
der Meer. Hiermee beoogt u een structurele uitbreiding van de voor het stelsel 
van gesubsidieerde rechtsbijstand beschikbare middelen. 

Het past niet in de plannen van het kabinet om de door u voorgestelde 
veranderingen voor 1 maart 2020 door te voeren. In het regeerakkoord heeft het 
kabinet besloten om langs de lijnen van de rapporten Wolfsen en Van der Meer 
het stelsel van gesubsidieerde rechtsbijstand te herzien. Uit het rapport 'Andere 
tijden' van de Commissie-Van der Meer volgt onder meer dat het 
vergoedingenstelsel niet meegegroeid is met de veranderde omstandigheden in 
procedures en de samenleving. Veel van de bepalingen van het Besluit 
vergoedingen rechtsbijstand zijn nog geent op de situatie van 1994 met slechts 
een aanpassing in de berekeningssystematiek rond 2000. Dit heeft geleid tot 
scheefgroei tussen punttarief en gemiddelde tijdsbesteding. Ook is hierdoor het 
forfaitaire karakter van het stelsel verdwenen. 

Uitsluitend de vergoedingen verhogen biedt geen oplossing voor de problemen die 
de commissies Wolfsen en Van der Meer constateerden. De Minister voor 
Rechtsbescherming onderkent overigens wel dat een -tijdelijke- verhoging van de 
vergoedingen nodig was voor de sociale advocatuur. Dat is ook de reden waarom 
op 15 november 2019 incidenteel voor 2020 en 2021 extra geld beschikbaar is 
gesteld. Structureel zijn er echter andere stappen nodig. 

Het Programma Rechtsbijstand is bezig om het hele stelsel van de gesubsidieerde 
rechtsbijstand conform het regeerakkoord te vernieuwen en bij de tijd te brengen. 
In dat kader wordt ook voor de rechtsgebieden die u in uw brief aanstipt, via 
pilots en 'best practices' in beeld gebracht hoe de rechtsbijstand doelmatig 
ingericht kan worden en hoe een adequate vergoeding voor de professional kan 
worden gerealiseerd. Vervolgens wordt er gekeken hoe in de toekomst voorkomen 
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kan worden dat er weer scheefgroei ontstaat. Deze pilots zijn nodig om het stelsel 
weer bij de tijd te brengen en toekomstgericht te maken. 

U meldt dat zich bij de VA dagelijks advocaten melden die goede, ervaren 
vakgenoten zien vertrekken en de stroom jonge advocaten zien opdrogen. 
Alhoewel uit de trends en cijfers van de Raad voor Rechtsbijstand nog geen 
schaarste binnen het aanbod van advocaten blijkt, is de jonge aanwas binnen de 
sociale advocatuur voor mij ook een zorg. De Nederlandse Orde van Advocaten 
memoreerde in zijn brief van 4 september 2019 al aan het scenario dat er 
dadelijk een nieuw stelsel is, maar geen advocaat beschikbaar is om de burger te 
helpen. Dit kwam ook tijdens het bezoek van de Minister aan de Algemene 
Ledenvergadering van de Vereniging Sociale Advocatuur Nederland aan de orde. 
Dit thema zal met de beroepsgroep en de Raad voor Rechtsbijstand verder 
worden uitgediept om te bezien hoe we jonge juristen geInteresseerd krijgen in 
de gesubsidieerde rechtsbijstand en wat hier voor nodig is. 

Zoals gezegd past het niet in de plannen van het kabinet om de door u 
voorgestelde veranderingen voor 1 maart 2020 door te voeren. 1k betreur het dat 
dit voor u mogelijk aanleiding vormt om actie te voeren. Liever zou ik 
samenwerken aan de vraag hoe we rechtzoekenden ook in de toekomst toegang 
tot het recht kunnen blijven bieden. We hebben de Nederlandse Orde van 
Advocaten en de specialistenverenigingen hard nodig. U bent ook van harte 
welkom om tijdens de bijeenkomsten van het programma Rechtsbijstand mee te 
denken en te praten over de verdere inrichting van het stelsel. 

Een kopie van deze brief zend ik aan de Nederlandse Orde van Advocaten. 

Met vriendelijke groet, 

Directoraat-Generaal 
Rechtspleging en 
Rechtshandhaving 
Directie Rechtsbestel 
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